

## Qalaa Holdings Chairman and Founder Ahmed Heikal Participates in Panel on African Investments at the Russia-Africa Economic Forum in Sochi

Qalaa's Ahmed Heikal joined business leaders from more than 50 African countries at the Russia-Africa Economic Forum co-hosted by Egyptian President Abdel Fattah El Sisi and Russian President Vladimir Putin. Heikal participated in a panel on investment with leading African financiers and investors.



Qalaa Holdings Chairman and Founder, Ahmed Heikal participated in the Russia-Africa Economic Forum cochaired by President Abdel Fattah El-Sisi and Russian President Vladimir Putin. The two-day event taking place in the Black Sea resort town, Sochi featured panel discussions on issues ranging from Russian-African cooperation in energy, trade and infrastructure investment to collaboration in science, technology and digital security.

"Although we are on the verge of entering a global recession with rising tensions over trade, the African continent continues to record levels of growth that are relatively high," said Heikal in an interview with RT on the sidelines of the event. "As for Egypt, I am fully supportive of the government's economic reform agenda particularly gradual removal of energy subsidies."



Qalaa has long been a staunch believer in the fundamentals of both Egypt in particular and Africa as whole. The underlying growth drivers are strong, with some of the world's largest consumer markets as well as an increasingly large working-age population. As one of the largest private sector investors in the country and the earliest in the continent, Qalaa has vast experience in capitalizing on these fundamentals to build successful businesses, including investments in strategic sectors such as energy, cement, transporation and logistics, mining, agrifoods, as well as printing and packaging.

"Closing the infrastructure gap in Africa is something Qalaa has been working to achieve for years, but it cannot be achieved without key partnerships between the public and private sectors. Our flagship Egyptian Refinery Company (ERC) is the largest PPP infrastructure in Africa and is a prime example of this, blending global funding, private enterprise, and public support to develop what is now a cornerstone of Egypt's economic security," said Heikal.

With stability being key to developing investment and attracting capital, PPP structures are attractive from a fiscal point of view, with numerous countries already passing legislature to encourage development. "One of the key sources that allowed us to build an oil refinery was project financing that attracted USD 4.4 billion for us. Today, we produce petrol that complies with the European regulations. How did we get this kind of money? Through a regime that attracts international financial institutions and welcomes them into the country," said Heikal.

Heikal's session on investing in Africa included discussion on the business climate in Egypt, particularly for foreign entrants into the market. "Eight years back, 50% of my wealth was housed out of Egypt; today that figure stands at less than 1%. That is the kind of confidence we have in the reforms and the regime, which a this point in time is extremely encouraging and welcoming for a private sector that is serious — investors looking to build real businesses."

Heikal was the only representative of the Egyptian private sector at the Summit. Government participants included Minister of Planning Monitoring and Administrative Reform Hala El Said, CIT Minister Amr Talaat, African Union Commissioner for Infrastructure and Energy Amani Abou-Zeid and Head of the Suez Canal Economic Zone, Yehia Zaki.

—Ends—

**Qalaa Holdings** (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, Mining and Printing & Packaging. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

## For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda Chief Sustainability & Marketing Officer Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com

Tel: +20 2 2791-4439 Fax: +20 22 791-4448 Mobile: +20 106 662-0002



## أحمد هيكل يشارك في ندوة حول الاستثمارات الإفريقية بمنتدى روسيا - إفريقيا الاقتصادي بسوتشى

مؤسس شركة القلعة الرائدة بمشروعات البنية الأساسية والموارد الطبيعية في إفريقيا ينضم إلى قادة أعمال أكثر من 50 دولة إفريقية لحضور أعمال منتدى روسيا – إفريقيا الاقتصادي برئاسة الرئيس عبد الفتاح السيسي ونظيره الروسي فلاديمير بوتين، ويشارك في ندوة حول الاستثمار بحضور ممثلي كبرى المؤسسات التمويلية والمستثمرين الأفارقة.



شارك الدكتور أحمد هيكل مؤسس ورئيس مجلس إدارة شركة القلعة في أعمال منتدى روسيا – إفريقيا الاقتصادي والذي عقد على مدار يومين برئاسة كل من الرئيس عبد الفتاح السيسي ونظيره الروسي فلاديمير بوتين في منتجع مدينة سوتشي الروسية. وقد تضمنت أعمال المنتدى حلقات نقاشية حول قضايا مختلفة أبرزها التعاون الروسي الإفريقي في مجالات الطاقة، والتجارة، والاستثمار في البنية الأساسية، بالإضافة إلى سبل التعاون في مجالات العلوم والتكنولوجيا والأمن الرقمي.

وقال هيكل في مقابلة أجراها مع قناة روسيا اليوم على هامش أعمال المنتدى إن القارة الإفريقية تواصل تسجيل معدلات نمو مرتفعة نسـبيًا، رُغم أنها أوشـكت على الدخول في ركود عالمي نتيجة تصـاعد التوترات بشــأن التجارة، معربًا عن تأييده الكامل لبرنامج الإصلاح الاقتصادي الذي تنفذه الحكومة المصرية خاصة ما يتعلق برفع الدعم بصورة تدريجية عن الطاقة.



وتؤمن شركة القلعة بامتلاك مصر بصورة خاصة والقارة الإفريقية بصورة عامة للمقومات الأساسية المحفزة للنمو، وعلى رأسها تمتعها بأكبر الأسواق الاستهلاكية في العالم، بالإضافة إلى التركيبة السكانية الفريدة التي تحظى بها القارة السمراء حيث تمتلك تعدادًا سكانيًا هو الأكبر والأسرع نموًا في العالم من حيث الكتلة العاملة. وتعكف الشركة، باعتبارها واحدة من أكبر وأقدم مؤسسات القطاع الخاص الاستثمارية في مصر وإفريقيا، على توظيف تلك المعطيات في بناء نماذج أعمال ناجحة في مختلف القطاعات الاستراتيجية مثل الطاقة والأسمنت والنقل والدعم اللوجستي والتعدين والأغذية والطباعة والتغليف، مستفيدة من الخبرات الواسعة التي تحظى بها.

وأوضح هيكل أن شركة القلعة تحرص منذ سنوات على سد الفجوة في مشروعات البنية الأساسية في إفريقيا، وهو الأمر الذي لامكن تحقيقه دون بناء شراكات شراكات استراتيجية بين القطاعين العام والخاص. وأشار إلى أن مشروع الشركة المصرية للتكرير الرائد الذي تنفذه الشركة في مصر هو شهادة على نجاح نموذج الشراكات الاستراتيجية بين القطاعين العام والخاص في أفريقيا، والذي يتم تنفيذه بتضافر الجهود بين مؤسسات التمويل العالمية وكبرى الشركات الاستثمارية ودعم المؤسسات الحكومية لبناء وتطوير هذا المشروع العملاق الذي أصبح اليوم أحد أهم ركائز الأمن الاقتصادي الوطني.

وأشار هيكل إلى أن الركائز المحورية لتحسين المناخ الاستثماري وجذب رؤوس الأموال تبدأ من تحقيق الاستقرار، وبناء الشراكات بين القطاعين المعام والخاص، وإصدار التشريعات الاقتصادية التي تعمل على تعزيز التنمية. وأوضح أن أحد أهم مقومات نجاح مشروع الشركة المصرية للتكرير هو المناخ الاستثماري الذي تحظى به مصر بقيادة النظام الحالي الذي نجح في خلق بيئة مستقرة وجاذبة للاستثمار، وهو ما أثمر عن جذب 4.4 مليار دولار لتمويل هذا المشروع الرائد الذي ينتج اليوم مواد بترولية عالية الجودة تتوافق مع معايير الإنتاج والجودة الأوروبية.

وتناولت ندوة "الاستثمار في إفريقيا" – التي عقدت ضمن أعمال المنتدى – نقاشًا حول المناخ الاستثماري في مصر وفرص الاستثمار الأجنبي في البلاد، والتي أوضح خلالها الدكتور أحمد هيكل أن نصف استثمار اته كانت خارج مصر منذ ثماني سنوات، إلا أن هذه النسبة قد تقلصت لأقل من 1% حاليًا بفضل الثقة التي يحظى بها المناخ الاستثماري الوطني خاصة في ضوء النظام السياسي الرشيد ونجاح برامج الإصلاح الاقتصادي، وهي المعطيات التي توفر فرص استثمارية جاذبة لمؤسسات القطاع الخاص والمستثمرين الذين يتطلعون إلى بناء نماذج أعمال ناجحة.

وتجدر الإشارة إلى أن الدكتور أحمد هيكل كان الممثل الوحيد للقطاع الخاص المصري في المنتدى والذي شارك فيه عدد من المسؤولين الحكوميين البارزين من بينهم؛ الدكتورة هالة السعيد وزير التخطيط والمتابعة والإصلاح الإداري، والدكتور عمرو طلعت وزير الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات، والدكتورة أماني أبو زيد مفوض البنية الأساسية والمعلوماتية والطاقة والسياحة في الاتحاد الأفريقي، والمهندس يحيى زكي رئيس الهيئة العامة للمنطقة الاقتصادية لقناة السويس.

—نهاية البيان—

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمار ات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمنت، والأغذية، والنقل والدعم اللوجيستي، والتعدين. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

## البيانات التطلعية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقديرات وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل "الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من

القاهرة في 25 يناير 2018



خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشرع"، "يقدر"، "ينوي"، "يواصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهريا عن تلك التي تعكسها مثل هذه الأهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

للاستعلام والتواصل السيدة / غادة حمودة رئيس قطاع الاستدامة والتسويق

شركة القلعة (Qalaa Holdings) ghammouda@qalaaholdings.com هاتف: 2791-4439 هاتف: فاكس: 420 22 791-4448 معمول: 2790-6662 420 وqalaaholdings توينز: qalaaholdings